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Vánoční svátky jsou nejkrásnějším obdobím v roce, je to čas 
splněných přání. Dny, kdy k sobě mají lidé blíže, dny klidu, 
odpočinku a rodinné pohody. Atmosféru Vánoc našeho dětství 
si s sebou neseme a dokážeme si ji vybavit celý život. Stejně 
tak si ji do své paměti vrývají naše děti. Nezáleží kolik dárků 
nalezneme pod stromečkem, ale umění prožít a užít si společné 
rodinné i přátelské chvíle, pocity štěstí,  sounáležitosti a 
radosti, to je poselství, které naše děti budou předávat dalším 
generacím.  
 

Vánoční svátky jsou i čas zastavení a vzpomínání. Zastavme 
se a vzpomeňme na naše blízké, kteří tu už s námi nemohou 
být, jejichž světýlko života už zhaslo.V našich srdcích však 
zůstávají navždy. 
 

Blíží se konec roku a my pomalu bilancujeme uplynulé období.  
Nit našich životů je pestrá. Střídají se dny úspěšné, 
neúspěšné, radostné i méně radostné. Jak už to v životě bývá, 
ani smutek a trápení se nám nevyhýbá. A právě proto se 
nechme pohltit vánoční atmosférou, abychom načerpali energii 
a sílu do dnů příštích. Zkusme najít porozumění, nadhled a 
shovívavost mezi sebou. Nikdo z nás nejsme dokonalí. 
Pokusme se odpouštět sobě i druhým, naučme se radovat 
z maličkostí. Přece právě z maličkostí se skládá náš všední 
život.  Zapomeňme na nesváry také proto, že vánoční svátky 
jsou hlavně svátky dětí. Užívejme si jejich radostné očekávání 
a těšení, jejich rozzářené oči. Ponořme se do kouzelné 
atmosféry vánočních tradic. Nezapomeňme, že nejvzácnějším 
darem, který můžeme dát, je dar nejvlastnější, darovat si 
navzájem čas. 
 

Přeji Vám nalézt pod vánočním stromečkem hlavně lásku a 
radost ze společně prožitých chvil v klidu a pokoji v kruhu 
svých blízkých. 
 
Vážení spoluobčané, 
 
jménem svým i zaměstnanců obecního úřadu Vám přeji 
klidné prožití vánočních svátků a v novém roce 2015  pevné zdraví a 
úspěch v osobním i pracovním  životě. 
         Miroslav Falta 
             starosta 
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Blahopřejeme! 

Všem jubilantům, kteří v měsících říjen, listopad a prosinec 2014 oslavili nebo 

oslaví významné kulaté životní jubileum 65, 70, 75, 80 a více let přejeme do 

dalších let pevné zdraví, životní optimismus a jenom pohodové dny. 

Za Obecní úřad v Záchlumí: 

 Miroslav Falta                                                             Květa Lóžiová 

                Starosta                                                        Předsedkyně kulturní komise 

 

 
 

 
Zastupitelstvo hledá zájemce o práci v kulturní komisi a předsedu nebo  
předsedkyni kulturní komise. Zájemci se mohou hlásit na Obecním úřadě 
v Záchlumí. 

 

DAŇ Z NEMOVITÝCH V ĚCÍ 2015 
 
    Upozorňujeme poplatníky, u kterých došlo v roce 2014 ke změně okolností 
rozhodných pro vyměření daně z nemovitých věcí nebo ke změně poplatníka 
daně z nemovitých věcí (např.: nákup, prodej, dar, dědictví, výstavba, 
přístavba, kolaudace, změna užívání, digitalizace území, pozemkové 
úpravy, převody bytů do osobního vlastnictví…), že mají dle § 13a zákona č. 
338/1992 Sb., o dani z nemovitých věcí, povinnost 
 

podat daňové přiznání do 2. 2. 2015. 
 
     Nepodá-li poplatník přiznání, ačkoliv měl tuto povinnost, vystavuje se 
nebezpečí sankce pokuty za opožděné podání (dle § 250 zákona č.280/2009 Sb., 
daňový řád). 
 
     Bližší informace je možné získat na internetu http://www.financnisprava.cz 
nebo na Finančním úřadě pro Pardubický kraj, Územní pracoviště v Žamberku, 
tel.: 465 678 111. 
 
 

                                                                                                  Ing. Miroslav Buryška                                                               
ředitel územního pracoviště 
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Fotodokumentace ze školních akcí 

 

∗ Podzimní školní výlet do Východočeského muzea v Pardubicích  

          

 

∗ Ekologický program Tonda obal na cestách 

          

 

∗ Výroba lampiónů ve školní družině 
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∗ Divadelní představení Na farmě se zpěvačkou Lídou 
Helligerovou s námi zhlédly i děti z mateřské školky  

         

 

∗ Výroba růžiček z javorových listů ve školní družině 

          

 

∗ Rozsvícení vánočního stromu 
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∗ Beseda se členy Policie ČR – Obvodní oddělení Žamberk 
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∗ Čertovské hry ve škole 
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∗ Florbalový turnaj žákyň v Ústí nad Orlicí 

          

 

∗ Generální zkouška programu na vánoční besídku 

          

          

 

Veselé Vánoce a úspěšný rok 2015 

přejí děti a kolektiv zaměstnanců ZŠ Bohousová 
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Okénko mateřské školy 

      Prostředí naší mateřské školy zase o trochu více rozkvetlo. Ve 
dnech 13.-18.11.2014 bylo odmontováno dosavadní obložení herny 
sololakem, odstraněny dřevěné podlahové lišty a přestěhován nábytek. 
Byl vytahán nespočet hmoždinek ze zdí. Povrch zdí byl vyspraven, 
naimpregnován a celá herna vymalována veselými barvami.                                        
Následující den byly nalepeny podlahové PVC lišty po obvodu herny 
a poté opět nastěhován nábytek na původní místa. Byly odstraněny 
dveře spojující hernu se sousední místností, která sloužila jako 
„tělocvična“. Tak byl prostor ke hře propojen a zpřístupněn 
k průběžným aktivitám dětí během dne.                                            

V dalších etapách bychom rády vybavily hernu novou jednotnou 
barevnou sestavou nábytku na míru.  

        Poděkovat chceme především rodině Valachových za pomoc při 
odstraňování obkladů, hmoždinek, vystěhování a opětovnému 
nastěhování nábytku. Panu Jiřímu Křenovi, za vstřícné jednání při 
pořízení klíče ke starým dveřím a panu Josefu Musilovi za demontáž 
těchto dveří. 

 Ve středu 26.11.2014 jsme vyjeli s dětmi na výlet vlakem do 
Potštejna. Velkým zážitkem pro děti byla již pouhá jízda vlakem, 
nehledě na tmavý litický tunel plný „lehtacích potvůrek“. V místním 
zámku byl připraven program pro děti „ Vánoční putování za 
Ježíškem“. Společně s Barunkou, jejími rodiči, pasákem ovcí, 
bubeníkem, trhovkyní, třemi králi a nádherným andělem jsme 
doputovali až do „Betléma“ za Marií, Josefem a Ježíškem. Dekorace  
a výzdoba jednotlivých místností byly perfektní, zvukově reálně 
podbarvené, výkony účinkujících přesvědčivé, milé, vstřícné, 
profesionální; byl to zkrátka velký zážitek nejen pro děti, ale i pro 
dospělé. Po prohlídce následovalo posezení v nádherně vánočně 
vyzdobené  zámecké cukrárně, kde děti dostaly teplý čaj a cukroví. 
Poté se ještě podívaly do „betlémského“ chléva za volečkem, oslíkem, 
ovečkou a Svatou trojicí. Doporučujeme k návštěvě vám všem!  
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 A ještě jedno poděkování! Naše mateřská škola má v tomto roce 
několik sponzorů, kteří ale nechtějí být veřejně osobně zmiňováni. 
Darovali dětem k podpoře jejich aktivit a her pěkné finanční částky. 
Takže i takto neadresně srdečně děkujeme všem, kteří nás podpořili a i 
nadále podporují.  

Vám všem přejeme pěkné vánoční svátky, klidnou a tvořivou 
pohodu, dětem alespoň trochu sněhu; ale především zdraví a i trochu 
toho štěstí v roce příštím. 

     Za kolektiv MŠ Záchlumí  Eva Musilová 

 

Výtěžek z dobrovolného vstupného – vánoční besídka 

 Děkujeme všem, kteří přispěli dobrovolným vstupným při 
letošní vánoční besídce. Darovali jste částku 3.000,- Kč, která byla 
dne 12.12.2014 zaslána na účet veřejné sbírky (dále jen „VS“) Monice 
Valachové. 

      Eva Musilová, pověřená vedením VS 

 

30.ročník modelářské soutěže 

Žamberecký divočák 

 

V sobotu 6. prosince proběhla v Záchlumí tradiční modelářská soutěž, 

kterou pořádal Klub plastikových modelářů Žamberecký divočák. 

Jednalo se o jubilejní 30. ročník, proto bylo připraveno několik 

doplňkových akcí, zaměřených především na dětské návštěvníky. 

Každý si mohl na místě slepit a nabarvit model z produkce 

znovuzrozené modelářské firmy Kovozávody Prostějov. Zájemci o 

historii mohli shlédnout výstavu k 70.výročí prvního bojového 

nasazení Samostatné obrněné brigády u Dunkerque. 
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Soutěže se zúčastnilo 187 modelářů, kteří vystavili 135 soutěžních 

modelů. Model si přišlo slepit více jak 30 dětí, leckdy se do dětských 

let vrátil i nejeden tatínek a dědeček. 

Děkujeme všem za účast a těšíme se za rok na další, již 31. ročník 

Žambereckého divočáka. 

Jiří Křen 

 

 

 

 



 - 11 -

OKÉNKO ZAHRÁDKÁŘŮ 

 

Podzimní práce na zahrádkách máme za sebou. Záhony jsou zryté , pohnojené. 

Někdo preferuje hnojení až na jaře a tak je na každém podle zkušeností jak 

bude postupovat. Zem jsme nechali  odpočívat v hroudách. Starou kůru stromů 

jsme seškrábali na plachtu a spálili, protože tím se zničí spousta škůdců. Pokud 

je strom starý a nemocný, je nositelem chorob a škůdců, pak jej raději 

vykopeme a dříví z něho spálíme. Pokud jste si na své stromy pořídili lepenkové 

pásy, je na čase je odstranit. 

Pokud máme zahradní jezírko, ochráníme jej před spadaným listím sítí. Listí 

v jezírku zahnívá a rozkládá se. Později na zamrzlé ploše nemohou plyny unikat 

do ovzduší , nádrž se znečišťuje a rybky jsou ohroženy. Čistotu vody také 

zvýšíme tím, že ořežeme odumírající vodní rostliny. 

Vyzkoušejte si také , jestli půda vaší zahrádky má dostatek vápna. Trochu ji 

vysušte na misce a polijte trochou octa. Pokud obsah misky zašumí, není třeba 

vápnit. V opačném případě zkuste dolomitový vápenec, který dovede upravit 

v půdě i PH. Samozřejmě nepoužíváme vápno určené na stavbu. 

Na zahrádce je zkrátka pořád co dělat. V našem zahrádkářském spolku jsou i 

mladé zahrádkářky, ale většina z nás překročila šedesátku a v tomto  věku 

začneme cítit nepohodlí a bolest v kloubech. Podle odborné terminologie, 

změny na kloubech znamenají začínající artrózu. Ta nejčastěji postihuje kolenní 

a kyčelní klouby, protože právě ony nesou váhu celého těla a jsou nejvíce 

zatěžovány. Dnes už je samozřejmostí, že každý, kdo má tyto problémy zajde do 

lékárny a začne užívat kloubní výživu. To ale nestačí. Důležité je pravidelné 

cvičení ! No a skvělá příležitost k pohybové aktivitě je určitě práce na zahrádce. 

 

Začíná předvánoční shon , nakupování dárků  a pečení cukroví .    Možná přijde 

vhod pár rad a nápadů. 

 

************* 

Připálený olej a další kuchyňské pachy nedělají nikomu dobrou náladu. Ale když 

si na druhé plotýnce budeme volně vařit cukr se skořicí, bude to u vás v kuchyni 

vonět celý den. 

Anebo rychlý způsob , jak zbavit kuchyň pachu po spáleném jídle. Uvařte 

v kastrůlku pár plátků citronu a ty spáleniny pohltí. 

Chceme-li mít lehké, nadýchané těstíčko na obalování ryb, nahraďte vodu 

pivem, nebo lžící koňaku. 
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Nakonec trochu poezie, která k předvánoční náladě patří. 

* 

Podzim je čas listí spadu 

spadlo i k nám na zahradu. 

Vzali jsme hrábě a listí shrabali, 

mlhou a větrem se odradit nedali. 

Růžičky se těší na přikrývku z chvojí, 

protože se mrazu každoročně bojí. 

 

Sluníčko se dříve níží. 

Vždyť už se zase  zima blíží. 

Brzy skončí i kalendář starého roku, 

my začneme žití další sloku. 

 

Svatý Martin nepřijel na bílém koni. 

Nechal ho ve stáji stejně jako vloni. 

Možná si ještě  pár dní počkáme 

než se konečně sněhu dočkáme. 

 

Až sníh pokryje celé Záchlumí-tak inu 

- děti s radostí přivítají zimu. 

 

Až sníh bude ležet v Bohousové 

bude vše vypadat jako nové. 

 

A až v Liticích sníh napadne 

celé údolíčko omládne. 

 

Na všechny tři vísky - pohlédne místní hrad z výšky. 

Pak v klidu a v plné kráse 

budeme se těšit na Vánoce zase. 

 

 

Tak ať se Vám všem svátky vydaří !! 

 Přejí zahrádkáři a těší se na předjaří. 

 

  
                                                                                                                          Za zahrádkáře 

                                                 Marie Dostálová  
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Obce na Žamberecku pořizují nové kontejnery  
 
Podobně jako v jiných částech Pardubického kraje i na Žamberecku rozšiřují 
obce své sběrné sítě. Do tří obcí v tomto regionu teď nově zamířilo devět 
nových kontejnerů na tříděný odpad. V rámci projektu sběrných nádob je 
Nekoři, Helvíkovicím i Záchlumí zapůjčila společnost EKO-KOM, a.s.  
 

Společnost EKO-KOM, a.s. na projektu spolupracuje už od roku 2003 s 
Pardubickým krajem a Regionální rozvojovou agenturou Pardubického kraje. 
V rámci projektu sběrných nádob jsou obcím zdarma poskytovány nádoby pro 
sběr papíru a plastů o objemu 1100 litrů a sklolaminátové zvony pro sběr skla o 
objemu 1500 litrů. „Jedná se o projekt, kterým chceme obce a jejich obyvatele 
motivovat ke sběru tříděného odpadu. Obcím zapojeným do našeho systému 

zdarma zapůjčujeme sběrné nádoby a musím říct, že zájem o ně stále stoupá,“ 
říká Jiří Záliš, regionální manažer EKO-KOM, a.s. A že má smysl třídit odpad, 
ukazují i některá statistická čísla. Třeba že za loňský rok bylo zrecyklováno a 
znovu využito na 72% odpadů a ve svém důsledku tak lidé a firmy v České 
republice zachránili 23 km2 přírody. 
 

Po jednom kusu kontejneru na papír, plast i barevné sklo teď využili i v Nekoři. 
V polovině října tu otevřeli zbrusu nový sběrný dvůr a aby jeho nabídka byla 
kompletní, zřídili tu další sběrné hnízdo v obci. “V předchozích letech jsme i díky 

zápůjčkám kontejnerů vybudovali sedm sběrných hnízd, teď máme osmé. Jeho 
umístění u nového sběrného dvora je dalším krokem v systému třídění odpadů v 
naší obci,” připomíná starosta Nekoře Jiří Pomikálek, který zároveň říká, že i 
toto sběrné hnízdo pomůže překlenout “čekací” období do chvíle, než obec 
obdrží dotaci z Operačního programu Životní prostředí. “Požádali jsme si o 
dotaci na dovybavení sběrného dvora například o kontejnery na nebezpečný 

odpad apod. Snažíme se, aby nabídka možností k třídění odpadů byla v naší obci 
kompletní,” dodává starosta obce Jiří Pomikálek.   
 

V etapách postupuje i nedaleká obec Helvíkovice. První etapu budování sběrné 
sítě tu realizovali v roce 2013, čas pro druhou etapu nastal právě nyní. “Z 
projektu EKO-KOMu jsme teď dostali dva kontejnery na papír a dva na plast. 
Snažíme se motivovat občany k třídění, máme zájem na tom, aby objem 
vytříděného odpadu stoupal. Snažíme se našim občanům vysvětlovat, že když 
budou poctivě třídit, nebudeme muset zvyšovat poplatky za svoz komunálního 
odpadu,” říká starostka Helvíkovic Jana Kolářová.  
 

V Záchlumí nově instalují kontejnery dva – jeden na plast, druhý na sklo. 
“Máme zájem i o kontejnery na papír, s EKO-KOMem o tom jednáme. Máme 
totiž tři části obce, všude jsou dvě až tři sběrná místa, a stále potřebujeme 

sběrnou síť rozšiřovat,” doplňuje starosta obce Miroslav Falta.  
 

Informace o třídění v regionu je možné najít na stránkách www.ekontejnery.cz.  
Se správným tříděním odpadu pak může pomoci web www.jaktridit.cz. 
 
 

Jiří Záliš, regionální manažer EKO-KOM, a.s. 
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Probační a mediační služba České republiky 

 
 

Probační a mediační služba České republiky se stala již nedílnou součástí 

systému trestního soudnictví. Specifickou oblastí její činnosti je práce s 

mladistvými a dětmi. V souvislosti s touto problematikou probační a 

mediační služba rozvíjí i takzvanou multidisciplinární spolupráci týmů pro 

mládež. Tu tvoří zástupci střediska Probační a mediační služby Ústí nad 

Orlicí, Územního odboru Policie ČR v Ústí nad Orlicí, Okresního soudu a 

státního zastupitelství v Ústí nad Orlicí, orgánů sociálně-právní ochrany 

dětí jednotlivých obcí s rozšířenou působností v okrese Ústí na Orlicí, 

střediska výchovné péče Mimóza a občanského sdružení Změna. 

Členové multidisciplinárního týmu pro mládež si na svých pravidelných 

setkáních vyměňují informace a poznatky z oblasti práce s rizikovou 

mládeží, diskutují o aktuálních problémech, s nimiž se setkávají napříč 

celým soudním okresem Ústí nad Orlicí. Hledají rovněž účinnější postupy, 

které by pozitivně ovlivnily vývoj kriminality mládeže. Sdílejí také 

informace o ohrožené mládeži a osvědčené postupy při práci s ní. 

Vzájemná spolupráce na místní úrovni je velice potřebná a užitečná pro 

další činnost s problémovou mládeží. Setkávání týmu totiž poskytuje 

ideální prostor pro sdílení vzájemných zkušeností. 

Na posledním setkání týmu pro soudní okres Ústí nad Orlicí se sešli jeho 

členové, aby se seznámili s nově zahájeným probačním programem 

určeným pro mladistvé pachatele trestné činnosti nazvaný P.U.N.K.T. 

rodina (Průšvihy Už Nedělám, Kámo. Tečka.). Ten poskytuje pomoc a 

podporu mladým lidem, kteří se dostali do konfliktu se zákonem, a také 

jejich rodinám. Cílem probačního programu je řešit příčiny trestné činnosti 

mladistvých, umožnit, podpořit a udržet u nich žádoucí změnu směřující 

k odklonu od kriminální kariéry. Patří sem samozřejmě i ochrana 

společnosti před opakováním trestné činnosti mladistvého. 

V závěru letošního setkání byl tým seznámen také s dosavadní zkušeností 

pracovníků střediska Probační a mediační služby v Ústí nad Orlicí se 

zákonem o obětech trestných činů, který vešel v účinnost 1. srpna 2013. 
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Od té doby činnost střediska směřovala ve prospěch již více než 

sedmdesáti obětí trestných činů. 

Na jednotlivá střediska PMS se mohou obrátit jak samotní mladiství nebo 

jejich zákonní zástupci, tak i poškození, přičemž služby probační a 

mediační služby jsou bezplatné. 

 

 

Nový probační program s názvem „P.U.N.K.T.rodina  

 

(Průšvihy Už Nedělám, Kámo. Tečka.)“ je v těchto dnech realizován ve 

spolupráci střediska Probační a mediační služby Ústí nad Orlicí s nestátní a 

neziskovou organizací Rubikon Centrum.  Na ústeckoorlicku tak byl 

zahájen program, jehož záměrem je snižovat na minimum recidivu 

trestných činů dětí a mladistvých. Program se však zaměřuje i na posílení 

rodiny jako významného zdroje podpory mladistvých pachatelů. 

Realizátorem probačního programu P.U.N.K.T.rodina je nestátní a 

nezisková organizace, která v oblasti prevence kriminality a efektivního 

řešení následků trestných činů působí v České republice již 20 let. 

Probační program je určen skupině mladistvých ve věku patnáct až 

osmnáct let, kteří se dostali do střetu se zákonem, a to v méně závažných 

trestních kauzách, týkajících se například drobných krádeží, poškozování 

cizí věci a podobně, tak i trestných činů závažnějšího charakteru, jako 

například ublížení na zdraví. Na základě dobrovolného souhlasu se pak tito 

pachatelé stávají účastníky programu, který jim později bývá uložen v 

rámci trestního řízení. Cílem je řešení příčin trestné činnosti mladistvých a 

udržení žádoucí změny směřující k odklonu od jejich potenciální kriminální 

kariéry. 

Program vychází z předpokladu, že mladí lidé, kteří se dostali do konfliktu 

se zákonem, často nemají dostatečné právní vědomí a dovednosti, které 

by jim pomohly zvládat rizikové situace v běžném životě, a které by jinak 

mohly vést k páchání dalších provinění. Mladiství mnohdy nepřemýšlejí o 

důsledcích své trestné činnosti, kterou často v době páchání ani za 

trestnou nepovažují. Ke snížení případné recidivy trestných činů ve věkové 

kategorii mladistvých pachatelů slouží právě tento jednadvacetihodinový 
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cyklus individuálních a skupinových setkávání. Na ústeckoorlicku pomáhá 

například šestnáctiletému Lukášovi, který se dopustil provinění krádeže a 

poškození cizí věci, či sedmnáctiletému Honzovi za šíření poplašné zprávy, 

když před několika měsíci nahlásil v jednom z obchodních center bombu.  

Význam má i pro osmnáctiletého Davida, kterému byl program uložen za 

ublížení na zdraví, výtržnost a nebezpečné ohrožování, když na jedné 

diskotéce jinému mladistvému nejprve vyhrožoval usmrcením a nakonec 

jej udeřil pěstí do obličeje. 

Za pomoci vyškoleného lektora budou mít mladí delikventi možnost 

rozvíjet odpovědnost za své jednání a intenzivně uvažovat o svém 

provinění i jeho důsledcích. Naučí se řešit konflikty, zvládat rizika, ovládat 

své chování a mít jej pod kontrolou v rizikových situacích. Budou mít 

možnost přemýšlet o důsledcích trestného činu pro sebe, oběť i 

společnost a nahlédnou na provinění z pohledu obětí. Prostřednictvím 

jednotlivých témat a především praktickým cvičením budou klienti 

vybaveni dovednostmi, které jim pomohou zvládat rizikové situace 

v běžném životě, a které by jinak mohly vést k páchání dalších provinění. 

Po absolvování probačního programu, který sestává z šesti témat, by 

pohled mladistvých na trestnou činnost již měl být konfrontován s těmito 

novými znalostmi.  

Smyslem programu je nejen ochrana společnosti před opakováním trestné 

činnosti mladistvých a snížení recidivy trestných činů v uvedené věkové 

skupině na minimum, ale také prokázání nezastupitelné role 

alternativních způsobů řešení při prevenci rizikového chování u dětí a 

mladistvých.  

Program je podpořen z Programu česko-švýcarské spolupráce. Probační 

program „P.U.N.K.T.rodina (Průšvihy Už Nedělám Kámo. Tečka.)“ je 

schválen ministrem spravedlnosti ČR a je zapsán v seznamu probačních 

programů Ministerstva spravedlnosti ČR. 

 

Probační a mediační služba 

Středisko Ústí nad Orlicí 

Smetanova 43 

562 01 Ústí nad Orlicí 
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MAS ORLICKO, z.s. stále aktivně pracuje ve svém území – 
dobíhají realizace projektů z předchozího dotačního období, 
připravuje podklady pro splnění nově předepsaných 
standardů MAS na další dotační období, pracovní skupiny 
finalizují Strategii území. Účastnili jsme se rozsvícení 
Vánočního stromu v České Třebové, v Ústí nad Orlicí a 

v Žamberku, kde jsme zpestřili naši propagační činnost ochutnávkou domácích 
voňavých rozinek v rumu. Krásným dárkem k Vánocům bylo vydání knížky MAS 
ORLICKO, Region, který roste. Uvedli jsme zde všechny podpořené projekty ze 
strategického plánu Leader 2007 – 2013.  
 

Mnohé z Vás zajímají aktuální informace z realizace Strategického plánu 
Leader, kdy realizace projektů žadatelů nadále úspěšně pokračuje. Za poslední 
dobu bylo dokončeno 7 projektů, např. Modernizace sokolovny Tělocvičné 
jednoty Sokol Líšnice, rekonstrukce místních komunikací v Záchlumí a Orličkách 
aj. Z posledních výzev v tomto programovém období zbývá realizovat 17 
projektů v celkové hodnotě cca 7,8 mil. Kč. Úspěšní žadatelé musí své projekty 
realizovat nejpozději do 30.6.2015. 
 

Uspořádali jsme zajímavou konferenci „Komunitně vedený místní rozvoj a jeho 
příspěvek k rozvoji území“ dne 13.11., kde jsme ukázali naši činnost na území, 
propagovali jsme příklady dobré praxe, vždyť naše území patří mezi ty nejlepší 
v České republice, co se týká čerpání dotací přes MAS. Zazněly zde ze strany 
jednotlivých ministerstev možnosti využití čerpání dotací pro obce. Konference 
byla právě určena pro místní starosty, kterým touto cestou ještě jednou 
děkujeme za účast. Také děkujeme senátoru Petru Šilarovi, rodákovi z Horní 
Čermné, pod jehož záštitou jsme akci pořádali. 
 

MAS ORLICKO se rozhodla pomoci NNO – spolkům (dříve občanská sdružení) při 
přizpůsobení jejich základních dokumentů novému občanskému zákoníku. 
V rámci toho Vás srdečně zveme na sérii seminářů a služeb zaměřených na 
prezentaci a podporu při řešení této problematiky v území MAS ORLICKO. 
Přednášející na těchto seminářích bude paní JUDr. Jana Hlavsová. Více 
k termínům se dozvíte na našem webu. 
 

Naše MAS se i nadále připravuje na nové programové období, 
kdy základní podmínkou naší budoucí činnosti je získání 
Osvědčení o splnění standardů MAS, na kterém od začátku 
letošního roku nepřetržitě pracujeme. Standardizace je proces, 
ve kterém MAS musí splnit mnohá kritéria, díky kterým bude  
poté  prokazovat svoji schopnost zprostředkovávat dotace 

z nových operačních programů v programovém období 2014 – 2020. Pokud 
MAS úspěšně projde tímto procesem, ,,a my tomu pevně věříme a děláme 
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pro to maximum“, říká manažerka MAS ORLICO, Ing. Vanická, může 
předkládat svou strategii Ministerstvu pro místní rozvoj ke schválení.   
 

V rámci nového programového období  intenzivně pracujeme na zpracování 
Komunitní strategie tak, abychom Vaše projekty a potřeby mohli i nadále 
podporovat. Zcela konkrétní obrysy tak již získávají podpory v oblasti školství, 
sociálních služeb a podpory zaměstnanosti, rozvoje podnikání i projekty 
rozvoje produktů cestovního ruchu v území díky pracovním skupinám. Do 
jednotlivých opatření nyní získáváme projekty pro nastavení konkrétních 
alokací. Jejich přehled je na webu MAS, kam i vy sami můžete vložit svůj projekt 
již v konkrétní tematické oblasti (v tom případě Vás při hodnocení budou čekat 
body navíc).  
 

PF 2015 – Přejeme všem svým členům, partnerům a 
příznivcům MAS ORLICKO, z.s. klidné a pohodové Vánoce 
v kruhu svých blízkých a v novém roce pevné zdraví, mnoho 
štěstí a optimismu.      

Ing. Ivana Vanická, manažerka a tým MAS ORLICKO, z.s. 
www.mas.orlicko.cz 

 
 

 



 
 

Sbor dobrovolných hasičů Bohousová 

 Vás srdečně zve na 

   
  Tradiční Hasičský ples 

 
Ples se koná 24. ledna 2015 od 20.00 hod. 

v sále „FONTÁNA” v Záchlumí. 

K tanci zahraje skupina MoKa-Band 

Bohatá tombola a občerstvení zajištěno! 
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